



THE CANADIAN CENTRE FOR  
**FOOD INTEGRITY**

HELPING CANADA'S FOOD SYSTEM EARN TRUST



LE CENTRE CANADIEN POUR  
**L'INTÉGRITÉ DES ALIMENTS**

AIDER LE SYSTÈME ALIMENTAIRE CANADIEN À  
GAGNER LA CONFIANCE DU PUBLIC



# Public Trust Summit Sommet De La Confiance Public

## September 18-20, 2017

### “Tackling Transparency - the Truth about Trust”

#### September 18

8:30 a.m. – 5:00 p.m.

7:00 p.m. to late

#### Experience Alberta Farm and Food Tour

Departing from the Calgary Westin Hotel

A full day program to get out of the city, meet the people and find out more about what's new and what's happening to connect Alberta fields to our dinner plates.

#### Science of the Six Pack Evening Reception

Calgary Westin Hotel

Meet the brew masters, learn more about Alberta's growing craft beer industry and connect with new people from across the country.

#### September 19

8:00 – 8:45 a.m.

9:00 a.m.

#### Full day program

Registration

#### Welcome

Chair: Dr. Stanford Blade, PhD, P.Ag.

Dean, Faculty of Agricultural, Life and Environmental Sciences, University of Alberta

#### 2017 Canadian CFI Public Trust Research: Tackling Transparency

Crystal Mackay,  
Canadian Centre for Food Integrity

Leading research on transparency and what it takes to achieve it with Canadian consumers will be released to kick off the Summit. Look for extra insights on millennials and North American comparisons to help guide your efforts for earning trust.

#### If transparency is no longer optional, what do you do about it?

Charlie Arnot, CEO,  
The Center for Food integrity (USA)

CFI has developed a transparency index and tools that define seven elements of transparency. How do you effectively address growing skepticism about today's food?

#### Canadian Public Trust Steering Committee Update

Ron Bonnett,  
CFA President/Committee Co-Chair

12:00- 1:30

### Lunch

Lunch Feature: “From oilsands to ranch fields - the Sustainability Imperative”  
Gordon Winkel, Director, the University of Alberta Engineering School of Safety and Risk Management

1:30 p.m.

### Transparency: Views from different perspectives

#### Meeting Millennials and tough topics

Vance Crowe, Monsanto  
Director of Millennial Engagement, Monsanto

#### Uncommon Collaboration—Delivering a shared vision in the 21st Century

Dr. Jason Clay  
Senior Vice President, Food & Markets, World Wildlife Fund

#### “Let’s meet some millennials” consumer panel

Moderator: Allyson Perry, The Center for Food Integrity

This consumer panel will bring the CCFI Public Trust Research results to life as millennials share their views on food and farming directly. The hit of the 2016 Summit, be prepared to be surprised and motivated to engage!

4:45 p.m.

### What we heard, What’s next

6:00 p.m.

### Canadian Food Celebration & Reception

Networking dinner, three courses, three tables, three times the connections.

September 20

8:30 - 10:45 a.m.

### Connecting with Canadians Working Breakfast

In partnership with Agriculture in the Classroom Canada, Agriculture More Than Ever and Farm & Food Care SK/ON

Come, learn and share what’s happening to connect with consumers across the country. Bring your best ideas and resources for sharing with others passionate about connecting farm gates to dinner plates.

With thanks to our Presenting Partner

*Tim Hortons.*

Find out more at [www.foodintegrity.ca](http://www.foodintegrity.ca)



LE CENTRE CANADIEN POUR  
L'INTÉGRITÉ DES ALIMENTS

AIDER LE SYSTÈME ALIMENTAIRE CANADIEN À  
GAGNER LA CONFIANCE DU PUBLIC



THE CANADIAN CENTRE FOR  
FOOD INTEGRITY

HELPING CANADA'S FOOD SYSTEM EARN TRUST



# Public Trust Summit

## Sommet sur la confiance publique

### Du 18 au 20 septembre 2017

## « Aborder la transparence – Toute la vérité sur la confiance »

### Le 18 septembre

De 8 h 30 à 17 h

De 19 h à tard dans  
la soirée

### Le 19 septembre

De 8 h à 8 h 45  
9 h

### Visite de fermes et expériences culinaires en Alberta

Départ depuis l'Hôtel Westin de Calgary. Un programme d'une journée pour s'échapper de la ville, aller à la rencontre des gens et en découvrir davantage sur les nouveautés et ce qui se passe entre les champs de l'Alberta et nos assiettes.

### La science derrière le paquet de 6 bières : réception en soirée.

Hôtel Westin de Calgary.

Rencontrez les maîtres brasseurs, apprenez-en davantage sur l'industrie croissante de la bière artisanale en Alberta et tissez des liens avec des nouvelles personnes de partout au pays.

### Programme d'une journée

Inscriptions

#### Bienvenue

Président : Dr. Stanford Blade, PhD, P.Ag.  
Doyen, Faculté des sciences de l'agriculture, de la vie et de l'environnement.  
Université de l'Alberta.

### Recherche sur la confiance publique du Centre canadien pour l'intégrité des aliments (2017) : Aborder la transparence

Crystal Mackay,  
Centre canadien pour l'intégrité des aliments

Cette recherche sur la transparence et ce qui est nécessaire pour atteindre cet objectif chez les consommateurs canadiens sera rendue publique pour inaugurer le sommet. Découvrez des informations supplémentaires sur la « génération du Millénaire » ainsi que des comparaisons nord-américaines qui aideront à guider vos efforts pour gagner la confiance du public.

### Si la transparence n'est plus une option, quelles mesures prenons-nous pour que cela change?

Charlie Arnot, chef de la direction, The Center for Food Integrity (É.-U.)  
Le Centre pour l'intégrité des aliments a mis au point un indice ainsi que des outils qui permettent de définir sept éléments de la transparence. Comment abordez-vous efficacement le scepticisme croissant vis-à-vis des aliments d'aujourd'hui?

### Mise à jour du Comité de direction sur la confiance publique canadienne

Ron Bonnett,  
Président du CFA / Coprésident du comité

De midi à 13 h 30

### Déjeuner

Thème : « Des sables bitumineux aux champs. L'impératif de la durabilité. »  
Gordon Winkel, directeur, University of Alberta Engineering School of Safety and Risk Management

13 h 30

### Transparence : différents points de vue

#### Rencontrer les jeunes de la « génération du Millénaire » et aborder des sujets difficiles

Vance Crowe, Monsanto  
Directeur de l'engagement des jeunes de la génération du Millénaire (Monsanto)

#### Collaboration inhabituelle : Proposer une vision commune au XXI<sup>e</sup> siècle

Dr. Jason Clay  
Vice-président principal, Aliments et marchés, World Wildlife Fund

#### Panel de consommateurs « À la rencontre de jeunes de la génération du Millénaire »

Animatrice : Allyson Perry, le Centre pour l'intégrité des aliments

Ce panel de consommateurs donnera vie aux résultats de la Recherche sur la confiance publique du Centre canadien pour l'intégrité des aliments, tandis que les jeunes de la « génération du Millénaire » feront directement part de leur point de vue sur les aliments et l'agriculture. Étant donné le succès du Sommet 2016, préparez-vous à être surpris et soyez motivé à vous engager!

16 h 45

#### Ce que nous avons entendu. Étapes suivantes.

18 h

#### Célébration des aliments au Canada et réception

Dîner de réseautage. Trois services. Trois tables. Trois fois plus de contacts.

Le 20 septembre

De 8 h 30 à 10 h 45

#### Petit-déjeuner de travail : tisser des liens avec les Canadiens.

En partenariat avec Agriculture in the Classroom Canada, Agriculture More Than Ever et Farm & Food Care (SK/ON).

Venez, apprenez et partagez ce qui se passe pour vous mettre en relation avec des consommateurs dans tout le pays. Faites part de vos meilleures idées et de vos ressources aux autres personnes qui se passionnent elles aussi pour jeter des passerelles entre les fermes et votre table.

Merci à notre partenaire principal

*Tim Hortons.*

Pour plus d'infos, rendez-vous à [www.foodintegrity.ca](http://www.foodintegrity.ca)